
 

Verksamhetsberätelse 2023 
 
 



Inledning 
2023 års stämma hölls i kommunhuset den 8 mars och inleddes med föredrag, om vildsvin, 
av professor Peter Kjellander, SLU/Centrum för vilt- och fiskforskning. Styrelsen har ha� 11 
protokollförda sammanträden (18/1, 16/2, 15/3, 14/4, 16/5, 20/6, 30/8, 27/9, 24/10, 21/11 
samt 17/12). Två stycken var digitala. Kretsen hade vid årsski�et 2023/2024, 884 medlemmar 
varav 336 var familjemedlemmar. Det innebär at vi fåt 29 nya medlemmar. 
Vi har sedan kretsen bildades framfört kri�k på föreningens medlemsregister. När kretsen 
bröts loss från Uppsala blev gränsdragningen mot våra grannkommuner inte helt korrekt. 
Tyvärr saknas det även mailadresser och befintliga är många gånger felak�ga och deta har vi 
inte själva resurser at åtgärda. Kommunika�on/dialog med medlemmarna blir mycket svår 
och tunghanterlig. Rikskansliet är medvetna om dessa problem, men avvaktar tydligen ny 
version av register för medlemmar. Vi försöker dock så långt som våra mänskliga resurser 
medger använda såväl hemsida, FB och KnivstaNyt för informa�on om våra ak�viteter. 
Året avslutades med at styrelsen avsate en söndag, 17 december, för at öka kunskapen om 
oss själva och prioritera vår verksamhet. 
 
Förtroendevalda e�er stämman 2023 har följande varit. 
Ordförande Kenneth Gunnar 
Vice ordförande Peter Bergkvist 
Kassör Anita Eriksson 
Sekreterare Agneta Seidel  
Ledamot Gunilla Blomqvist  
Ledamot Gunnar Nilsson  
Ledamot Germund Sjövall  
Revisor Jan-Erik Jonsgården 
Revisor Boel Näslund  
Valberedning Johnna Björklund  
Valberedning styrelsen som komplement 
 
Deponin på Hjälmsta 3:3 och Husby-Åby 1:5 
Kretsens tyngsta arbete har under året utgjorts av kampen mot 
deponin/�ppen/återvinningen ute i Husby-Långhundra. Länsförbundet, kretsen �llsammans 
med de ak�va närboende har �llsammans med juristen Jonas Christensen, Ekolagen, lagt ner 
et stort arbete. Deta kulminerade i förhandlingarna i Mark- och miljödomstolen här i 
Knivsta den 18-21 april 2023. Tyvärr fick vi ta nya tag redan den 15 juni, då domstolen 
beviljade sökande �llstånd at få exploatera jungfrulig mark, med bevisade höga 
naturvärden, inkl en tät tjäderpopula�on, med spelplats. 
Sommaren gick åt �ll at skriva en överklagan, samt at ”jaga” nya pengar �ll vår jurist. Vi 
lyckades få et akutbidrag på 15.000:- från Riks, samt at Länsförbundet bidrog med nästan 
25.000:-, �ll de �digare 25.000:- Privatpersoner och ideella föreningar har svårt at hävda sig 
mot företag, rent ekonomiskt i dessa processer. Deta gör at naturvårdsarbete får stå �llbaka 
för at säkerställa konsultkostnader. Vi väntar nu på om vi skall få prövnings�llstånd i MÖD. 
Parallellt med deta har vi även drivit et bygglovsärendet (Hjälmsta 3:3) för den sökta 
deponiverksamheten, som kräver såväl pengar, �d som tålamod. Även deta är överklagat et 
antal gånger då det ”åkt hiss” mellan förvaltningsdomstolarna. Tyvärr fick vi inte med oss 
ornitologerna, på grund av �dsbrist, på senaste överklagandet som lämnades in den 14 
december. 



Många verkar inte förstå vilken stor inverkan verksamheten får vid full verksamhet. Det är 
fullt jämförbart med Högbytorp i Bro, som drivs av Ragn-Sells. Tyvärr har Länsstyrelsen 
hoppat av i processen, men Knivsta kommun finns kvar �llsammans med oss. 
 
Skrivelser 
Parallellt med ovanstående fick kretsen en inbjudan �ll samråd kring en planerad bergtäkt 
söder om den planerade deponiverksamheten, i direkt anslutning �ll Storåns dalgång, på 
fas�gheten Mälsta 1:6. Vi har i den handlingen ställt stora krav i det fall ansökan skulle 
beviljas. 
Vi har i dialog, skri�lig och muntlig, med kommunen ha� synpunkter på belysningen, som 
byts ut. Vi tycker at större hänsyn borde tas �ll våra vänner i lu�en, fåglar, fladdermöss och 
na�järilar. Det hela kulminerade i at en insändare som inte UNT tog in publiceras i 
KnivstaNyt, med et svar från kommunens gatuenhet. Tyvärr visade svaret ingen förståelse 
för våra och många andra kommuners uppfatningar. Även stora delar av Europa håller på at 
anpassa sig e�er de nya kunskaperna. 
 
Vi har �llsammans med tre yterligare föreningar, �ll kommunen, ly� upp kretsens 
ursprungliga förslag �ll en led runt Säbysjön. På grund av resursbrist fastnade det på 
kommunen e�er at Upplandss��elsen fört fram förslaget och nu är läget något vilande i 
avvaktan på at nya uppslag kan tas fram.  
 
Vi har svarat på en remiss om et LSS-boende på f d boulebanan på del av Särsta 3:1, utmed 
Apoteksvägen. Vi har tryckt på at det är vik�gt at inte påverka naturen runt den uppgrusade 
ytan. 
 
Evenemang  
Kretsen har under året ha� bildvisningar, en med Hans S�gzelius, den 15 februari, som 
handlade om Florarna och en med Roger Andersson, den 15 nov, från hans Sydafrikaresa. 
Vi arrangerade en vandring utmed Upplandsleden, den 23 april, ner �ll fd Forsby kvarn/såg, 
då vi bl a �tade på bävergnag och olika sät at sköta skogen. 
Den 11 juni blev vi guidade i Gredelby hagar av Ulf Swenson, med e�erföljande  dragning av 
örnbräken. 
På inbjudan av Vassunda Golf har vi deltaget i två exkursioner och diskussioner i arbetet at få 
�ll en mer Hållbar golf. Et delprojekt har varit at säta upp fågelholkar, med et utslag som 
blev över förväntan redan första året. Kretsen har fyra holkar varav tre ”hyrdes” av mesar, 
och en av dem hade även ha� besök av fladdermus, en förblev tom. Här finns dock mycket 
mer at göra för at öka den biologiska mångfalden. 
Kretsen deltog i Hållbar fram�d i arrangemang av Upplandsbygd, med visning av filmen 
Avtryck (Film om hållbar omställning) som tyvärr drog mycket lite publik. 
Kommunens Natur- och frilu�sråd har bara orkat med et möte i år och tyvärr helt tappat sit 
sy�e, från den ursprungliga poli�ska mo�onen. Kommunen har nu lovat en nystart i början 
av nästa år. 
Vårt kommundrivna Pollineringsprojekt �llsammans med Omställningsgruppen och 
Veterantraktorgruppen från Sigtuna somnade tyvärr in då Knivsta kommun inte ha� resurser 
för det, de senaste två åren, och är nu slutrapporterat. 
Projektet �llsammans med Eda Naturskola kring fysiska naturutbildningsplatser har ännu inte 
kommit igång, rent prak�skt. 



På föreningens Länsstämma deltog tre medlemmar, från Knivstakretsen, medan 
riksstämmans plats lämnades över �ll länsförbundet. På länsförbundet höstseminarie deltog 
en från styrelsen och det handlade i sin helhet om skogsbruk och hur vi bör/måste bevaka 
det! 
På grund av brist på interna resurser uteblev kretsen på både Knivsta marknad och 
Äppelfesten i Eda. 
Delar av kretsstyrelsen var ute i Särstaområdet i Knivsta en sen kväll i juli och observerade 
fladdermöss. Et stort antal individer av dvärgpipistrell observerades och iden�fierades  med 
hjälp av heterodyndetektor för ultraljud. 
Den 21 nov träffade ordförande den nya Natur- och Parkchefen, Anna Feltelius, för at bli 
informerad och informera om kretsens verksamhet. Förhoppningsvis skall vi få en större roll i 
de gröna frågorna. Bl a skall en ny Grönstrukturplan tas fram, och en plan för den tätortsnära 
skogen samt hur våra tätortsnära kommunala reservat måste skötas, inte minst prak�skt. Vad 
kan ideella kra�er u�öra och med vilka resurser. Kommunens ekonomi �llåter inga större 
utsvävningar. 
 
Ekonomi 
 
 
Redovisning av verifika�oner för 2023 enligt nedan. 
 
 År: 2023         
Verifikation Datum Notering Inbetalning Utbetalning Saldo SHB 
Verifikation 1 12/31/22 SHB Saldo      13 460,00  
Verifikation 2 1/2/23 SHB Företagspaket 2023   −1 250,00    
Verifikation 3 1/20/23 Lokalhyra Tilassalen 20221122 - Bildvisning / 482200014124   −  300,00    
Verifikation 4 2/10/23 Knivsta Föreningsråd medlemsavgift 2022   −  600,00    
Verifikation 5 3/16/23 Blombuketter, till föredragshållare samt avtackning   −  405,00    
Verifikation 6 3/27/23 Knivsta Tryckeri, annons V6 och V9 / 16200   −2 798,00    
Verifikation 7 4/11/23 Föredrag 8/3 Petter Kjellander   −4 625,00    
Verifikation 8 4/11/23 Lokalhyra Kvallsta 20230215, Bildvisning / 482300006020   −  260,00    
Verifikation 9 5/5/23 Lokalhyra Tilassalen 20230308 och Noor20230315 / 482300010022   −  400,00    
Verifikation 10 5/12/23 Naturskyddsföreningen Återbäring 2023  14 960,00      
Verifikation 11 5/15/23 Knivsta Tryckeri, annons V16 Bävergnag /16426   −1 513,00    
Verifikation 12 6/9/23 Lokalhyra Haknäs 20230418 Styrelsemöte/482300016425   −  100,00    
Verifikation 13 6/21/23 Utökat grundbidrag Naturskyddsvöreningen K311:2  3 500,00      
Verifikation 14 7/17/23 Knivsta tryckeri, Gredelby hagar fakt 16674   −1 664,00    
Verifikation 15 8/17/23 Blixtbidrag Naturskyddsföreningen 23Blixt-11  15 000,00      
Verifikation 16 8/18/23 Deponi stöd till överklagan 1/3   −5 000,00    
Verifikation 17 8/21/23 Deponi stöd till överklagan 2/3   −5 000,00    
Verifikation 18 8/21/23 Deponi stöd till överklagan 3/3   −5 000,00    
Verifikation 19 10/9/23 Lokalhyra Haknäs 20230830 Styrelsemöte/482300028024   −  100,00    
Verifikation 20 11/6/23 Lokalhyra Haknäs 20230927 Styrelsemöte/482300031523   −  200,00    
Verifikation 21 11/27/23 Bildvisning 15 nov, utlägg gåvomedlemskap SNF   −  360,00    
Verifikation 22 11/27/23 Bildvisning 15 nov, utlägg blomma   −  389,00    
Verifikation 23 12/28/23 Workshop 20231217, utlägg enklare lunch   −  724,00    
Verifikation 24 12/28/23 Workshop 20231217, utlägg enklare fika   −  190,96    
Verifikation 25 12/31/22 SHB Saldo      16 041,04  

      
            
            

 
Kort resumé  
Ingående saldo   13.460:- 
Årets intäkter      33.460:- 
Årets kostnader  30.878.96  



Årets resultat         2.581.04 
Utgående saldo   16.041:04 
 
Redovisningen visar också at styrelsearbetet kostat 4.563:96 vilket består av hyror, 
bankavgi�, medlemsavgi� och utgi�er för vår utbildningsdag. Övrig utåtriktad verksamhet 
har kostat 11.315:- för annonser, föredrag mm. Redovisningen tar även upp Blixtbidraget, på 
15.000:-, för konsultkostnader i Deponi ärendet. Länsförbundets bidrag på nästan 25.000:- 
har dock inte gåt via kretsen, utan direkt �ll de närboende som är ekonomiskt ansvariga. 
 
 
Knivsta den 28 februari 2024 
 
 
Kenneth Gunnar                                         Peter Bergkvist                                  Anita Eriksson 
 
 
Agneta Seidel                                              Gunilla Blomqvist                             Gunnar Nilsson  
 
 
Germund Sjövall  
 

 


